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Høringssvar, Budget 2025 

MED-udvalget og Skolebestyrelsen på Skolen på Herredsåsen 

 

 

Vi har med tilfredshed læst det omfattende materiale og kvitterer for 

kvaliteten af dette. 

 

Referat af nedenstående: 

• Vi støtter etablering af kommunal international skole med placering på Skolen på 

Herredsåsen og støtter generelt H23 og H26. 

• Vi anbefaler at undersøge H19 nærmere jf. uddybende bemærkningen herunder.  

• Vi anbefaler på det kraftigste at tage konsekvensen af den skræmmende læsning i H25 

og straks sikre, alle velfærdsbygninger bliver løbende vedligeholdt. Måske bør nogle 

øremærkede midler og ansvar igen placeres decentralt. 

Det kan oplyses, at skolen ikke har fået foretaget almindeligt indvendigt vedligehold, 

siden ansvaret overgik til Teknisk Service / Team Ejendom. 

• Vi anbefaler IKKE at gøre brug af Råderumskatalogets forslag 19, 32 og 33. 

o MED-udvalget anbefaler tillige ikke at gøre brug af forslag 16 og 41. 

• MED-udvalget anbefaler at fortsætte ordningen med Kumult! også i 2025-2028. 

• MED-udvalget anbefaler at sænke taksterne på SFO en smule og i stedet indføre 

dagstakst for tilmeldinger til pasning i juli måned for at mindske antallet af tilmeldte 

børn, der ikke dukker op. Det skal samlet og gennemsnitligt set dog være uændrede 

takster. 

• Vi anbefaler at undersøge og evt. vedtage Råderumskatalogets forslag 44. 

• Vi anbefaler at undersøge Råderumskatalogets forslag 17 dog uden at tage besparelsen 

men lade den blive hos børnene med uændret normering. 

Vi anbefaler at overveje, om der med fordel kan tilføres midlertidige ressourcer til brug 

ved skolestart i 0. klasse, idet der opleves flere og flere elever, der ikke er skoleparate.  

• Vi anbefaler at se på, om der kan genindføres bestillings-busture til Naturskolen. 

 

 

Busdrift til Naturskolen 

Bestillingsture til Naturskolen er afskaffet, og det har den store konsekvens, at det er 

vanskeligt at udnytte de gode undervisningstilbud i Naturpakkerne, der afvikles på 

Naturskolen. Skolerne er nu henvist til at benytte kørselspuljen, der som udgangspunkt 

tildeler (lidt uretfærdigt for de store skoler) fire årlige ture til hver skole. Disse fire ture 

kan ikke dække behovet, og fjerner dermed muligheden for andre sociale eller faglige 

skoleture. 

 

H19 Administrativt oplæg til ungegaranti inspireret af Hjørring-modellen 

Det er usikkert, om modellen vil have samme virkning i en markant anderledes kommune 

som Kalundborg Kommune, men det anbefales at implementere de dele, der efter 

professionel vurdering kan støtte unge menneskers udvikling mod uddannelse og job og 

det gode liv. 

 

H23 Notat om STIME-partnerskab i relation til lettilgængeligt behandlingstilbud til 

børn og unge i psykisk mistrivsel 
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Anbefales idet der opleves et behov for en tværsektoriel indsats og støtte. 

 

H25 Analyse af skolernes indeklima og vedligeholdelsesefterslæb 

Det er skræmmende læsning for vores forholdsvis nye skole, men et stort 

vedligeholdelsesefterslæb på almindeligt indvendigt vedligehold på 6,9 mio. kr. opleves 

desværre ikke som for højt anslået. 

Vi vil på det kraftigste anbefales, der straks handles på denne viden og sikres, at alle 

velfærdsbygninger løbende kan vedligeholdes. Det kan oplyses, at der siden ansvaret for 

indvendigt vedligehold blev flyttet fra skolen selv til Teknisk Service / Team Ejendom ikke 

er blevet foretaget almindeligt vedligehold (fx maling af klasselokaler) overhovedet. Selv 

reparationer af ting, der går i stykker, afvises. Det repareres kun, hvis der er personfare.  

 

H26 Placering og drift af international grundskole i Kalundborg Kommune 

Vi anbefaler, at Kalundborg Kommune etablerer en kommunal International Skole med den 

foreslåede placering i Hus 4 på Skolen på Herredsåsen. 

 

Vi bemærker, der kan opstå et uforudset behov for enkelte tilpasninger fx ift. udearealer 

for at tilgodese skolens nuværende elever og håber i den forbindelse på 

kommunalbestyrelsens velvillighed til at håndtere den økonomiske del af dette.  

 

Kumult! 2025-2028 

Anbefales af MED-udvalget, idet tilbuddet opleves som værdifuldt for skoleeleverne. 

 

Takster, Børn og Familieudvalgets område 

Det anbefales at sænke taksten lidt for SFO og i stedet opkræve dagstakst for pasning i juli 

måned. Hermed kunne antallet af udeblivende børn (= spild af personaleressourcer) 

forventeligt reduceres kraftigt og personaleressourcerne bruges mere hensigtsmæssigt hen 

over året. 

 

08.01 Råderumskatalog for Budget 2025 

• 16 Stop for gratis buskort (landskoler): Anbefales ikke af MED-udvalget. Ordningen 

vurderes som værende god for at understøtte søgningen til de små skoler. 

• 17 Etablering af førskoletilbud: Det kan være en god idé at undersøge mulighederne 

for bedre overgange og evt. start i førskoletilbud i april/maj, men det er essentielt, 

der følger kendt personale med fra børnehaven for at sikre den gode overgang og 

start på skolelivet. Det anbefales derfor ikke at indkassere den forventede 

besparelse men lade den blive hos børnene. 

• 19 Reduktion af omkostninger på folkeskoleområdet: Anbefales ikke, idet der 

opleves behov for ekstra ressourcer bl.a. for at kunne inkludere flest muligt samt 

give særlig bistand i form af fx læsevejledning, ordblindevejledning og 

matematikvejledning. 

• 32 Mindre energiforbrug (varme): Anbefales ikke, idet det under energikrisen var 

tydeligt, at det var sværere for eleverne at koncentrere sig i undervisningen, når 

der kun var (op til) 19 grader i lokalet. 

Omvendt ville det være rart, hvis der kunne garanteres min. 19 grader, idet vi om 

vinteren har problemer med at have det varmt nok i en stor del af lokalerne. 

• 33 Ændret organisering: Anbefales ikke, idet der i stedet er brug for flere penge til 

den løbende vedligeholdelse. Situationen er dybt utilfredsstillende, og hvis der skal 

ændres på organisationen, bør midlerne til og ansvaret for indvendigt vedligehold 

samt pedel flyttes tilbage til institutionerne selv. Det kan evt. indeholde en ordning 

med øremærkning af midlerne for at sikre, vedligeholdelsen sker. 
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• 41 Forenklet HR-administration: Anbefales ikke af MED-udvalget. Det anbefales at 

bevare den centrale placering og administration af puljen til langtidssygemeldte, 

idet en decentral placering indebærer større risiko for de mindre 

partnerskabsholdere. 

Det kan principielt anbefales at reducere seniorpuljen, men der skal være 

opmærksomhed på, overskuddet i den ofte benyttes til fx aktivitetsdag for ansatte i 

kommunen, som dermed skal finansieres ad andre puljer. 

• 44 Tjenestemandspensioner: Anbefales idet det bemærkes, at det ikke har 

indflydelse på serviceniveau for borgerne og kan bidrage til finansiering af fx 

international grundskole i Kalundborg Kommune. 

 

 

Mvh 

MED-udvalget og Skolebestyrelsen på Skolen på Herredsåsen 


